
Goedenavond allen, beste commissieleden, 
 
Zojuist heeft u het verhaal van de toekomst aangehoord. Wij als huidige boeren, verenigd in de 
Agrarische Structuur Komissie, het overleg van DWLK, LTO Noord, AJK en Weidehof, bouwen aan de 
toekomst voor de volgende generatie.  
Echter, dit wordt bemoeilijkt door de gebiedstransformatieplannen die ons te wachten staan. Ik 
begin bij het begin: 
 
Ongeveer 30 jaar geleden werd een natuurclaim op het gebied gelegd. Er zijn toen doelen gesteld en 
plannen gemaakt.  Nu wordt het bijna afgerond, maar in al die jaren is er veel veranderd. Op 
economisch gebied bijvoorbeeld, gaat de geldkraan dicht wanneer de economie slecht is.  
Ook is de landbouw in de jaren hard veranderd.  De sector is bezig om het evenwicht te vormen 
tussen bedrijf en natuur. Hiervoor is onder andere het agrarisch collectief opgericht. 
 
Momenteel doen wij al aan plasdras, door middel van pompen op zonnecellen en door greppels vol 
te zetten met water, zodat de vogels kunnen eten. Dit is in de periode van februari tot en met 
juni/juli en de rest van het jaar kunnen gras en bodem weer herstellen. Dit kost weinig en geeft veel 
resultaat, namelijk tot maar liefst 60 nesten op 10  ha. Ook maaien we later en doen we aan 
voorweiden, waardoor het gras langer is. Iedere vogelsoort heeft zo zijn optimale graslengte, en het 
biedt ook een schuilplaats voor de kuikens. Daarnaast hebben we kruidenrijk grasland en doen we 
aan slootkantbeheer, wat resulteert in een schuilplaats voor onder andere kuikens, jonge hazen en 
overige.  Tevens bemesten we de slootkanten niet en laten we het slootvuil hoger uit  de kant, wat 
goed is om te verschralen, bijdraagt aan de waterkwaliteit en goed is voor de plantengroei. Ook 
zoeken we nesten met drones en beschermen hiermee de weidevogels. Kortom, al deze maatregelen 
zorgen voor een hogere biodiversiteit in het gebied. Onze eis is om geen kweekgebieden voor ganzen 
te maken, door plas dras te graven. Dit kan volgens ons ook anders. Hou het gebied bijvoorbeeld 
jaarrond open om de ganzenpopulatie beheersbaar te houden. Dit geld ook voor muskusrat en 
overige soorten zoals zwanen. 
 
Rietvelden zorgen voor meer predatoren. Denk aan de Kiekendief, dat was vroeger een  bijzondere 
soort, maar wordt nu alweer een algemene soort. 
Voor het gebruik van mest zijn nieuwe systemen ontwikkeld en zijn de gangbare ligboxen sterk 
verbeterd en de potstallen achterhaald. Dit wordt ook door de zuivelsector  toegejuicht in verband 
met de uiergezondheid, melkkwaliteit en minder medicijngebruik. 
 
Wat betreft het waterpeil kunnen wij geen onderbouwing vinden voor de 35 cm drooglegging. De 
slootkanten brokkelen hierdoor af, plantengroei valt weg en de bagger in sloten neemt toe. Daarom 
vragen wij dat de afspraak met HHSK om ook met minder hoge peilen te mogen werken door de 
gemeente overgenomen wordt. 
 
Daarnaast stellen wij dat zelfrealisatie mogelijk moet zijn. Als er geen zelfrealisatie mogelijk is neemt 
de verkeersbeweging immers toe. Daarom willen wij lange termijn afspraken, die ook geaccepteerd 
worden door banken en een toekomst voor de agrarische jongeren.  
Op dit moment is er nog niet genoeg duidelijkheid om plannen uit te voeren. Na al die jaren staat er 
nog steeds geen handtekening van een gangbaar melkveebedrijf. 
 
Een zeer essentiële voorwaarde voor ons als boeren is dat de business cases van onze bedrijven 
rendabel moeten zijn. Daarbij willen wij jullie tot slot erop attenderen dat aanleggen geen 
onderhoud is. Oftewel, aanleggen is één, maar over het onderhoud moet ook nagedacht worden. We 
willen van jullie graag de concrete toezegging dat jullie garant staan voor het altijd beschikbaar zijn 
van middelen voor onderhoud – ook als de provincie anders besluit – of de toezegging dat de 
plannen aangepast worden als het geld niet voldoende is.  



 
Dank voor uw aandacht en wij vernemen het graag indien u vragen heeft.  
 
Cees Verhagen, LTO Noord Krimpenerwaard   


